

## LEADERS IN DIFFICULTY BEFORE THE GENK FINALS

5 Sep 2020



The Qualifying Heats were intense on Saturday, 5th September at Genk (BEL). Race incidents and underperformances shaped a new hierarchy for the Finals of the next day. Dutchman Marijn Kremers took provisional command of the FIA Karting European Championship - KZ, while Germany's David Trefilov took the lead in the KZ2 category. In the FIA Karting Academy Trophy, the Filipino Zachary David and the American Connor Zilisch are side by side.

The morning rain gradually disappeared and only the first race of the day, the KZ2 Heat 1, was mostly run on rain tyres. Dark in the morning, the skies also cleared to light up the lively battles between the competitors on Vega slick tyres. At the end of the Qualifying Heats which ended on Saturday, the previous leaders of the FIA Karting European Championships - KZ & KZ2 lost a good part of their advantage and the awarding of the titles on Sunday could well hold surprises. Similarly in the FIA Karting Academy Trophy, the ranking is not immune to some changes during this Belgian competition, the penultimate meeting of the season for the young talents.

### **KZ2: TREFILOV IN CONTROL, CUNATI IN GOOD SHAPE**

While the track was still slippery, the first Qualifying Heat of the FIA Karting European Championship - KZ2 gave rise to some less than voluntary acrobatic moves. Senna Van Walstijn (NLD) was the victim of this, as was Tom Leuillet (FRA) who was deprived of victory at the last corner by Kristijan Habulin (HRV), who was advantaged by his slick tyres, but then penalised for this manoeuvre. Gustavsson, David Trefilov (DEU) and Van Walstijn were the three winners of the day. Trefilov took maximum points and pole position for the start

of the Final on Sunday morning, ahead of four of the provisional top five drivers in the Championship standings: Simone Cunati (ITA) in 2nd, Paavo Tonteri (FIN) in 3rd, both regulars at the front of the field, and Gustavsson who dropped to 4th ahead of Leonardo Marseglia (ITA). Delayed in Heat 2, Giuseppe Palomba (ITA) was only 13th.

### **DAVID AND ZILISCH TIED IN ACADEMY**

The six Qualifying Heats of the FIA Karting Academy Trophy were certainly the most exciting of the day. Thanks to his victory in the last race, Zachary David (PHL) finished tied with Connor Zilisch (USA), the leader of the provisional ranking, who started from 17th place in Qualifying. Matteo De Palo (ITA) was also very consistent and finished 3rd in front of the poleman Tom Braeken (BEL) who was delayed in the last race. Macéo Capietto (FRA) crashed at the last corner after his 14th fastest lap time and took 5th place. Jonathan Weywadt (NLD) and Maxime Furon-Castelain (LUX) were 13th and 14th respectively.

### **KREMERS TAKES THE LEAD IN KZ**

The collision between the top two drivers, Noah Millel (SWE) and Stan Pex (NLD), shortly after the start of the first Qualifying Heat of the FIA Karting European Championship - KZ set the tone. The relative discretion of the favourites in the provisional standings, Alessandro Irlando (ITA) and Simo Puhakka (FIN), was the other notable element at this stage. Marijn Kremers (NLD) won the first heat and his two 3rd places earned him the lead of the competition. Millel had two victories in an attempt to put his misadventure behind him and was second against his rival Stan Pex (NLD). Adrien Renaudin (FRA) moved up to fourth place ahead of Riccardo Longhi (ITA). Irlando was seventh in front of Puhakka. In pole position for the start of the Final, Kremers is also in a favourable situation for the Championship.

Provisional schedule for Sunday, 6th September

09:00 - 10:10: Warm-up

10:20 - 13:20: Finals

The Genk Competition is to be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).

---

## **LEADERS EN DIFFICULTÉ AVANT LES FINALES DE GENK**

Le déroulement des manches qualificatives n'a pas manqué d'intensité ce samedi 5 septembre à Genk (BEL). Des incidents de course et des contre-performances ont façonné une nouvelle hiérarchie pour les finales du lendemain. Le Néerlandais Marijn Kremers a pris provisoirement les commandes dans le Championnat d'Europe FIA Karting KZ, tandis que l'Allemand David Trefilov s'est installé en tête de la catégorie KZ2. Dans le Trophée Académie FIA Karting, le Philippin Zachary David et l'Américain Connor Zilisch sont au coude à coude.

La pluie matinale s'était progressivement effacée et seule la première course de la journée, la manche KZ2 n°1, a majoritairement été disputée en pneus pluie. Sombre le matin, le ciel s'est également dégagé pour éclairer des batailles pleines de rebondissements entre les compétiteurs chaussés de pneus Vega slick. A l'issue des manches qualificatives qui s'achevaient ce samedi, les précédents leaders des Championnats d'Europe FIA Karting – KZ & KZ2 ont perdu une bonne partie de leur avantage et l'attribution des titres dimanche pourraient bien réserver des surprises. De même dans le Trophée Académie FIA Karting, la hiérarchie n'est pas à l'abri de quelques changements lors de cette compétition belge, avant-dernier meeting de la saison pour les jeunes talents.

## **KZ2 : TREFILOV AUX COMMANDES, CUNATI EN BONNE POSTURE**

Alors que la piste était encore glissante, la première manche qualificative du Championnat d'Europe FIA Karting – KZ2 a donné lieu à quelques figures acrobatiques plus ou moins volontaires. Senna Van Walstijn (NLD) en faisait le frais, tout comme Tom Leuillet (FRA) privé de la victoire dans le dernier virage par Kristijan Habulin (HRV) avantagé par ses pneus slick, mais pénalisé ensuite pour cette manœuvre. Gustavsson, David Trefilov (DEU) et Van Walstijn étaient les trois vainqueurs du jour. Trefilov s'attribuait le maximum de points ainsi que la pole position pour le départ de la finale dimanche matin, face à quatre des pilotes du top 5 provisoire du championnat : Simone Cunati (ITA) 2e, Paavo Tonteri (FIN) 3e, tous deux réguliers aux avant-postes de la compétition, puis Gustavsson qui rétrogradait en 4e position devant Leonardo Marseglia (ITA). Retardé dans la manche 2, Giuseppe Palomba (ITA) ne pointait que 13e.

## **DAVID ET ZILISCH À ÉGALITÉ EN ACADÉMIE**

Les six manches qualificatives du Trophée Académie FIA Karting ont certainement été les plus sportivement animées de la journée. Grâce à sa victoire dans la dernière course, Zachary David (PHL) terminait à égalité avec Connor Zilisch (USA), le leader du classement provisoire, parti depuis la 17e place en qualification. Lui aussi très régulier, Matteo De Palo (ITA) terminait 3e devant le poleman Tom Braeken (BEL) retardé dans la dernière manche. Cette course était d'ailleurs marquée par la chute dans le dernier virage de Macéo Capietto (FRA) qui avait pourtant remporté deux victoires après son 14e chrono et qui se retrouvait classé 5e. Jonathan Weywadt (NLD) et Maxime Furon-Castelain (LUX) étaient distancés aux 13e et 14e positions.

## **KREMERS PREND L'AVANTAGE EN KZ**

L'accrochage entre les deux premiers, Noah Milell (SWE) et Stan Pex (NLD), peu après le départ de la première manche qualificative du Championnat d'Europe FIA Karting – KZ donnait le ton. La relative discrétion des favoris du classement provisoire, Alessandro Irlando (ITA) et Simo Puhakka (FIN) était l'autre élément notable à ce stade. Marijn Kremers (NLD) remportait la 1re manche et ses deux 3es places lui valaient de prendre la tête de la compétition. Milell alignait deux victoires pour tenter d'oublier sa mésaventure et pointait 2e face à son rival Stan Pex (NLD). Adrien Renaudin (FRA) remontait en 4e position devant Riccardo Longhi (ITA). Irlando se classait 7e devant Puhakka. En pole position pour le départ de la finale, Kremers est également dans une situation favorable au championnat.

Horaires prévisionnels du dimanche 6 septembre

09h00 – 10h10 : warm-up

10h20 – 13h20 : finales

La Compétition de Genk est à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site [www.fiakarting.com](http://www.fiakarting.com).